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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen vízjogi helyzettel rendelkezik a Bánhidai 
Erőműi tó?" 

Tisztelt Miniszter úr!

Az 1930-as években kezdte meg működését a Tatabányához tartozó Bánhidai Erőmű. 
Működtetéséhez a közeli Által ér felduzzasztásával egy mesterséges tavat hoztak létre, amely 
hűtővizet biztosított az erőmű számára. Bár a létesítmény 2004-ben befejezte működését, de a tó 
továbbra is megmaradt. A parton stégek, horgászkunyhók létesültek és a mai napig a helyi 
horgászegyesület tagjainak kedvelt célpontjának számít. Az ipari létesítmény kiszolgálására 
létrehozott vízfelület tehát ma már megőrzésre érdemes kulturális értéket képvisel Tatabánya és a 
környező települések polgárai számára.

Bár a Bánhidai Erőmű tulajdonosának, a Vértes Erőműnek a felszámolása hosszú ideje folyamatban
van, de a tó helyzetéről a mai napig nem sokat tud a tatabányai közvélemény. Az ügy megnyugtató 
rendezéséhez mindenekelőtt a vízjogi helyzet tisztázása szükséges. Mivel egy lassan száz éve 
mesterségesen létrehozott állóvízről van szó, érdemes megbizonyosodni arról, hogy a tavat 
hivatalosan miként tartják nyilván a vízügyi hatóságok.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter urat:

1. Mi jelenleg a Bánhidai Erőműi tó vízjogi helyzete?

2. Miként tartják nyilván a tavat az illetékes hazai vízügyi hatóságok?


